
OA.0002.VII.4.2024.AD                                                  Czarna Dąbrówka, 05.11.2024 r. 

Protokół Nr VII/2024 

obrad sesji Rady Gminy Czarna Dąbrówka, 

która odbyła się w dniu 5 listopada 2024 r. 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 14:30 

Sesja zakończyła się o godzinie 17:20 

W sesji uczestniczyło 14 radnych wg załączonej listy obecności oraz sołtysi wg załączonej 

listy obecności. 

Ponadto w sesji uczestniczyli 

• Pan Jan Klasa – Wójt Gminy Czarna Dąbrówka 

• Pan Marcin Marszałkowski – Skarbnik Gminy Czarna Dąbrówka 

• Pani Martyna Kozak-Sekretarz gminy Czarna Dąbrówka 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie kworum 

Przewodniczący Rady Gminy Czarna Dąbrówka - Pan Tomasz Naderza przywitał wszystkich 

zebranych i otworzył VII sesję Rady Gminy Czarna Dąbrówka. 

W dalszej części Przewodniczący Rady Gminy Czarna Dąbrówka stwierdził prawomocność 

obrad, ponieważ obecnych było 14 radnych. Następnie Przewodniczący Rady Gminy Czarna 

Dąbrówka poinformował, że obrady Sesji Rady Gminy Czarna Dąbrówka są na bieżąco 

transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk w oparciu o art.20 

ust. lb ustawy z dnia 08 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Podkreślił, że każda osoba 

biorąca udział w Sesji Rady Gminy Czarna Dąbrówka odpowiedzialna jest za ewentualne 

naruszenie przepisów o ochronie danych osobowych  lub dóbr osobistych. 

b) przyjęcie porządku obrad sesji  

Przewodniczący Rady Gminy Czarna Dąbrówka poinformował, że porządek obrad sesji został 

przesłany wraz z zaproszeniem oraz jest wyłożony na stołach. Zwrócił się z pytaniem do 

radnych, czy chcieliby zabrać głos, mają uwagi do przedstawionego porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy wobec braku uwag do porządku obrad poddał go pod głosowanie: 

Ilość Radnych biorących udział w głosowaniu  - 14 

Głosów za przyjęciem - 14 

Przeciw przyjęciu - 0 

Wstrzymujących się  - 0 

 

Po przegłosowaniu porządek obrad wyglądał następująco: 



1. Sprawy regulaminowe 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

b) przyjęcie porządku obrad sesji 

c) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

2. Podziękowanie dla sołtysów za kadencję 2019-2024. 

3. Uroczyste ślubowanie nowo wybranych sołtysów wybranych na kadencję 2024-2029. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o złożonych oświadczeniach majątkowych. 

5. Informacja Wójta Gminy o złożonych oświadczeniach majątkowych. 

6. Informacje przewodniczących komisji stałych Rady Gminy o pracy w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zlecenia przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Czarna 

Dąbrówka wg druku nr 46; 

b) zmiany uchwały numer LIV/596/2024 Rady Gminy Czarna Dąbrówka z dnia 22 stycznia 

2024 roku w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych  

i Administracji za pośrednictwem Wojewody Pomorskiego o zmianę rodzajów 

miejscowości położonych na terenie Gminy Czarna Dąbrówka wg druku nr 47; 

c) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, 

której przedmiotem jest ta sama nieruchomość wg druku nr 48; 

d) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości 

Nożyno wg druku nr 49; 

e) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości 

Obrowo wg druku nr 50; 

f) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej 

oznaczonej ewidencyjnie nr 522 położonej w Nożynie z przeznaczeniem na poprawienie 

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej wg druku nr 51; 

g) opłaty miejscowej wg druku nr 52; 

h) opłaty targowej wg druku nr 53; 

i) określenia wysokości stawek  podatku od nieruchomości na rok 2025 w Gminie Czarna 

Dąbrówka wg druku nr 54; 

j) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2025 rok wg druku 

nr 55; 

k) przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2025 – 2027 wg druku nr 56; 

l) zmian w budżecie gminy na 2024 rok wg druku nr 57; 



m) uchylenia Uchwały Nr V/42/2024 Rady Gminy Czarna Dąbrówka z dnia 23 września 

2024 r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu wg druku nr. 58; 

n) zaciągnięcia pożyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego wg druku nr 59. 

8. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym. 

a) przedstawienie informacji o złożonych interpelacjach; 

b) pozostałe informacje. 

9. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

10. Zapytania radnych, wolne wnioski.  

11. Zapytania sołtysów i zaproszonych gości.  

12. Odpowiedzi Wójta na zapytania i wolne wnioski. 

13. Zakończenie obrad sesji Rady Gminy. 

 

c) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Protokół z poprzedniej sesji nr VI był wyłożony do wglądu w biurze rady gminy oraz 

wysłany e-mailem do radnych. Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do Biura Rady 

Gminy nie wpłynęła żadna uwaga. 

Wobec powyższego poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji  

Ilość Radnych biorących udział w głosowaniu  - 14 

Głosów za przyjęciem - 14 

Przeciw przyjęciu - 0 

Wstrzymujących się  - 0 

2. PODZIĘKOWANIE DLA SOŁTYSÓW ZA KADENCJĘ 2019-2024. 

 

Wójt Gminy Jan Klasa oraz Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Naderza podziękowali 

ustępującym sołtysom za ich oddanie i zaangażowanie w rozwój swoich miejscowości.  

Obecni w uroczystości Sołtysi, którzy zakończyli swoją kadencję w latach 2019–2024, to: 

1. SOŁECTWO BOCHOWO JAN POBŁOCKI 

2. SOŁECTWO WARGOWO ANETA BIAŁEK 

3. SOŁECTWO PODKOMORZYCE JOANNA MALEK 

4. SOŁECTWO KOTUSZEWO JÓZEF DUDA 

5. SOŁECTWO JASIEŃ PAWEŁ KOSIŃSKI 

Przewodniczący Rady Gminy wobec wyczerpania się punktu nr 2 przeszedł do realizacji 

kolejnego punktu z porządku obrad. 



3. UROCZYSTE ŚLUBOWANIE NOWO WYBRANYCH SOŁTYSÓW 

WYBRANYCH NA KADENCJĘ 2024-2029. 

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy odczytał rotę ślubowania sołtysów: 

„Wierny konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej ślubuję uroczyście 

obowiązki sołtysa sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie 

dobro mojego sołectwa i jego mieszkańców”,po czym każdy z obecnych sołtysów 

złożył ślubowanie. 

Nowo wybrani sołtysi z rąk Wójta Gminy czarna Dąbrówka odbierali oficjalne 

zaświadczenia o wyborze. 

O godzinie 15.25 nastąpiła 10 minutowa przerwa w obradach. 

Przewodniczący Rady Gminy wobec wyczerpania się punktu nr 3 przeszedł do realizacji 

kolejnego punktu z porządku obrad. 

4. INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY O ZŁOŻONYCH 

OŚWIADCZENIACH MAJĄTKOWYCH. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał informację zawierającą analizę oświadczeń 

majątkowych Radnych Rady Gminy Czarna Dąbrówka za 2024 rok. 

Informacja ta stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy wobec wyczerpania się punktu nr 4 przeszedł do realizacji 

kolejnego punktu z porządku obrad. 

5.  INFORMACJA WÓJTA GMINY O ZŁOŻONYCH OŚWIADCZENIACH 

MAJĄTKOWYCH. 

Sekretarz Gminy odczytała informację zawierającą analizę oświadczeń majątkowych osób, 

którzy byli zobowiązani złożyć takie oświadczenia majątkowe Wójtowi Gminy Czarna 

Dąbrówka. 

Informacja ta stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy wobec wyczerpania się punktu nr 5 przeszedł do realizacji 

kolejnego punktu z porządku obrad. 

6. INFORMACJA PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI STAŁYCH RADY GMINY 

O PRACY W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM. 

W okresie międzysesyjnym odbyły się następujące posiedzenia Komisji: 

• Pan Jarosław Cichosz Przewodniczący Komisji Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego odczytał informację o wspólnym posiedzeniu Komisji Rozwoju 

Społeczno-Gospodarczego, Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych oraz 

Komisji Ochrony Środowiska, Turystyki, Sportu i Rolnictwa oraz osobnym 



posiedzeniu Komisji Rozwoju Społeczno-Gospodarczego. Informacja ta stanowi 

załącznik do protokołu. 

• Pani Katarzyna Sywanycz Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

odczytała informację o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. Informacja ta 

stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy wobec wyczerpania się punktu nr 6 przeszedł do realizacji 

kolejnego punktu z porządku obrad. 

7. PODJĘCIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu 7a porządku obrad: podjęcie uchwały  

w sprawie zlecenia przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Czarna 

Dąbrówka wg druku nr 46; 

Pani Martyna Kozak-Sekretarz Gminy udzieliła wyjaśnień do uchwały. 

Radni Rady Gminy Czarna Dąbrówka nie mieli więcej pytań i uwag do niniejszego projektu 

uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 

14 głosów ”za”; 0 głosów ”przeciw” ; 0 głosów ”wstrzymujących się” 

Wykaz imiennych głosowań nad projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu 7b porządku obrad: podjęcie uchwały  

w sprawie zmiany uchwały numer LIV/596/2024 Rady Gminy Czarna Dąbrówka z dnia 22 

stycznia 2024 roku w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych  

i Administracji za pośrednictwem Wojewody Pomorskiego o zmianę rodzajów miejscowości 

położonych na terenie Gminy Czarna Dąbrówka wg druku nr 47; 

Pani Martyna Kozak-Sekretarz Gminy udzieliła wyjaśnień do uchwały. 

Radni Rady Gminy Czarna Dąbrówka nie mieli więcej pytań i uwag do niniejszego projektu 

uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 

14 głosów ”za”; 0 głosów ”przeciw” ; 0 głosów ”wstrzymujących się” 

Wykaz imiennych głosowań nad projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu 7c porządku obrad: podjęcie uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość wg druku nr 48; 

Pani Martyna Kozak-Sekretarz Gminy udzieliła wyjaśnień do uchwały. 



Radni Rady Gminy Czarna Dąbrówka nie mieli więcej pytań i uwag do niniejszego projektu 

uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 

14 głosów ”za”; 0 głosów ”przeciw” ; 0 głosów ”wstrzymujących się” 

Wykaz imiennych głosowań nad projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu 7d porządku obrad: podjęcie uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości 

Nożyno wg druku nr 49 

Pani Martyna Kozak-Sekretarz Gminy udzieliła wyjaśnień do uchwały. 

Radni Rady Gminy Czarna Dąbrówka nie mieli więcej pytań i uwag do niniejszego projektu 

uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 

14 głosów ”za”; 0 głosów ”przeciw” ; 0 głosów ”wstrzymujących się” 

Wykaz imiennych głosowań nad projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu 7e porządku obrad: podjęcie uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości 

Obrowo wg druku nr 50; 

Pani Martyna Kozak-Sekretarz Gminy udzieliła wyjaśnień do uchwały. 

Radni Rady Gminy Czarna Dąbrówka nie mieli więcej pytań i uwag do niniejszego projektu 

uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 

15 głosów ”za”; 0 głosów ”przeciw” ; 0 głosów ”wstrzymujących się” 

Wykaz imiennych głosowań nad projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu 7f  porządku obrad: podjęcie uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej 

oznaczonej ewidencyjnie nr 522 położonej w Nożynie z przeznaczeniem na poprawienie 

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej wg druku nr 51; 

Pani Martyna Kozak-Sekretarz Gminy udzieliła wyjaśnień do uchwały. 

Radni Rady Gminy Czarna Dąbrówka nie mieli więcej pytań i uwag do niniejszego projektu 

uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 



14 głosów ”za”; 0 głosów ”przeciw” ; 0 głosów ”wstrzymujących się” 

Wykaz imiennych głosowań nad projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu 7g porządku obrad: podjęcie uchwały 

w sprawie opłaty miejscowej wg druku nr 52; 

Pani Barbara Wiszowata- starszy inspektor ds. wymiaru podatków i opłat w Urzędzie 

Gminy Czarna Dąbrówka udzieliła wyjaśnień do uchwały. 

Radni Rady Gminy Czarna Dąbrówka nie mieli więcej pytań i uwag do niniejszego projektu 

uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 

14 głosów ”za”; 0 głosów ”przeciw” ; 0 głosów ”wstrzymujących się” 

Wykaz imiennych głosowań nad projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu 7h porządku obrad: podjęcie uchwały 

w sprawie opłaty targowej wg druku nr 53; 

Pani Barbara Wiszowata- starszy inspektor ds. wymiaru podatków i opłat w Urzędzie 

Gminy Czarna Dąbrówka udzieliła wyjaśnień do uchwały. 

Radni Rady Gminy Czarna Dąbrówka nie mieli więcej pytań i uwag do niniejszego projektu 

uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 

14 głosów ”za”; 0 głosów ”przeciw” ; 0 głosów ”wstrzymujących się” 

Wykaz imiennych głosowań nad projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu 7i porządku obrad: podjęcie uchwały 

w sprawie określenia wysokości stawek  podatku od nieruchomości na rok 2025 w Gminie 

Czarna Dąbrówka wg druku nr 54; 

Pani Barbara Wiszowata- starszy inspektor ds. wymiaru podatków i opłat w Urzędzie 

Gminy Czarna Dąbrówka udzieliła wyjaśnień do uchwały. 

Wójt Gminy Czarna Dąbrówka zabrał głos. Wójt w swoich słowach chciał radnym 

przybliżyć temat budowania konstrukcji budżetu na 2025 rok. Wójt wraz ze Skarbnikiem są 

zobowiązani przedłożyć projekt uchwały budżetowej radnym. Uchwała podatkowa jest jednym  

z pierwszych elementów początkowych tworzenia budżetu. Przymiarki do tworzenia budżetu nie 

napawają optymizmem, będzie ciężko ten budżet przedłożyć. Będzie w wielu przypadkach ostro 

zacisnąć pasa. Mamy duży pakiet inwestycyjny oparty o środki z Unii Europejskiej z polskiego 



Ładu. Realizacja tych umów skupia się na roku 2025 oraz 2026. Niedogodna jest narzucona przez 

ministra stawka wzrostu podatków w skali 2,7%. Tylko w lipcu tego roku wskaźnik wzrostu cen 

towarów i usług wynosił 11,6% a we wrześniu 11,3%. Wskaźnik wzrostu cen pozostałych 

nośników bez towarów i usług w lipcu wynosił 4,6% natomiast we wrześniu 4,3 %. Jak to się ma 

do określonej stawki wzrostu dla samorządów 2,7%. On nawet nie obejmuje stawki ogłoszonej 

przez Narodowy Bank wskaźnika inflacji ogólnego dla całej gospodarki. Tracimy również dużo 

na podatku rolny i leśnym. W przypadku podatku rolnego opartego na cenie kwintala żyta, ta 

cena spada, więc i wpływy do gminy maleją. W stosunku do 2023 roku pozyskamy o 120 tysięcy 

złotych mniej, gdzie w naszej gminie jest ponad 35 % użytków rolnych. Ponad 63% powierzchni 

to lasy i to jest podobna sytuacja. Podatek jest uzależniony od cen sprzedaży drewna, a w tym 

roku ceny spadły, co spowodowało spadek naszych dochodów o 130 tys. zł w stosunku do roku 

ubiegłego. Nie dość, że jesteśmy poniżej wskaźnika inflacji, jeśli chodzi o wzrost podatku, to 

jeszcze na podatku rolnym i leśnym tracimy około 250 tys. Zł. Będziemy poszukiwać różnych 

metod aby ten budżet spiąć. Jesteśmy jako Gmina położeni w takim miejscu, że nie zawitają do 

nas duże przedsiębiorstwa, nie będą wznoszone jakieś duże hale. To nasz położenie 

dyskwalifikuje nas od pozyskiwania tych dochodów. Im bliżej miasta to te Gminy maja szansę na 

podatek, gdzie te firmy będą lokalizować swoje działalności na tych terenach. Po rozmowach  

z przedsiębiorcami odnośnie lokalizacji swoich działalności na naszym terenie to 3 czynniki, które 

nas odsuwają na dalsze rozpatrywania: pierwsze to drogi dziurawe(..)następny to szybki internet. 

Jesteśmy w trudnej sytuacji tworzenia budżetu na przyszły rok. To tak dygresja przed 

głosowaniem nad tymi uchwałami. 

Radny Jakub Gralak w imieniu Klubu radnych przestawił oświadczenie o następującej 

treści: 

Klub Radnych Wspólna Przyszłość jest zdania, że stawki podatków od nieruchomości na 

rok 2025 w szczególności w punkcie 1 i 2 (1 - podatek od budynków mieszkalnych lub ich części, 

2 - od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od 

budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej) są za 

wysokie. Jako Gmina chcemy pozyskiwać nowych przedsiębiorców, jednak takie stawki nie są  

w żaden sposób zachęcające dla nowych przedsiębiorców, a tylko są obciążeniem dla małych 

lokalnych przedsiębiorstw. W związku z naszymi wątpliwościami postanowiliśmy przeanalizować 

jak wyglądają w tych dwóch punktach w innych gminach powiatu bytowskiego, które takowe 

uchwały zdążyły już podjąć lub jak w przypadku Gminy Bytów odrzucić: 

- Gmina Tuchomie - od budynków mieszkalnych - 1,10 zł za m2, od budynków 

związanych z działalnością gospodarczą - 30,00 zł za m2; 



- Gmina Studzienice - od budynków mieszkalnych - 1,03 zł za m2, od budynków 

związanych z działalnością gospodarczą - 31,60 zł za m2; 

- Gmina Miastko - od budynków mieszkalnych - 1,11 zł za m2, od budynków związanych 

z działalnością gospodarczą 27,00 zł za m2; 

- Gmina Bytów (stawki odrzucone uznane przed radnych miejskich za zbyt wysokie) - od 

budynków mieszkalnych 1,03 zł za m2, od budynków związanych z działalnością gospodarczą 

30,89 zł za m2; 

- Gmina Czarna Dąbrówka - od budynków mieszkalnych 1,12 zł za m2, od budynków 

związanych z działalnością gospodarczą 31,63 zł. 

W obu tych punktach Nasza Gmina ma najwyższe stawki z dotychczas uchwalonych w 

powiecie bytowskim.  

Rozumiemy trudną sytuację finansową Gminy i dług publiczny w wysokości ponad 19 

mln zł (dla porównania Gmina Lipnica dysponująca podobnym budżetem jak my posiada dług 

publiczny w okolicach 12 mln zł). Jednakże ze względu na dobro mieszkańców Gminy Klub 

Radnych Wspólna Przyszłość nie może poprzeć tej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał się Pani Barbary o skalę wzrostu podatku. 

Wszystkie stawki są podwyższone o 2,7 %. 

Wójt Gminy powiedział, że wskaźnik inflacji jest 4 % to nawet nie jest 50%. Podwyżki w 

stosunku do tego wskaźnika. W przeliczeniu na stawkę podatku, bo ta dyskusja też odbyła się na 

komisji, przeliczaliśmy ze skarbnikiem co to powoduje dla przedsiębiorców na 100 m2. Na 

terenie Gminy małe działalności nie przekraczają 100 m2. Natomiast te które mamy to  

z pewnością ponad 100 i więcej, to jest Dino, to jest  Biedronka, Aler w Nożynku. To są tego 

typu firmy o większej powierzchni niż 100 m2. Wyliczenia które zrobiliśmy wzrost podatku 

rocznie w stosunku do 100 m2 wynosi 60 zł. na 4 kwartały to jest nawet nie 20 zł. 

Radni Rady Gminy Czarna Dąbrówka nie mieli więcej pytań i uwag do niniejszego projektu 

uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 

11 głosów ”za”; 3 głosy ”przeciw” ; 0 głosów ”wstrzymujących się” 

Wykaz imiennych głosowań nad projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu 7j porządku obrad: podjęcie uchwały 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2025 rok wg 

druku nr 55; 

Pani Barbara Wiszowata- starszy inspektor ds. wymiaru podatków i opłat w Urzędzie 



Gminy Czarna Dąbrówka udzieliła wyjaśnień do uchwały. 

Radni Rady Gminy Czarna Dąbrówka nie mieli więcej pytań i uwag do niniejszego projektu 

uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 

14 głosów ”za”; 0 głosów ”przeciw” ; 0 głosów ”wstrzymujących się” 

Wykaz imiennych głosowań nad projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu 7k porządku obrad: podjęcie uchwały 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2025 – 2027 wg druku nr 

56; 

Pani Jolanta Bork Dyrektor Centrum Usług Społecznych udzieliła wyjaśnień do uchwały. 

Radni Rady Gminy Czarna Dąbrówka nie mieli więcej pytań i uwag do niniejszego projektu 

uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 

14 głosów ”za”; 0 głosów ”przeciw” ; 0 głosów ”wstrzymujących się” 

Wykaz imiennych głosowań nad projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu 7l porządku obrad: podjęcie uchwały 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok wg druku nr 57; 

Pan Marcin Marszałkowski Skarbnik Gminy udzielił wyjaśnień do uchwały. 

Radni Rady Gminy Czarna Dąbrówka nie mieli więcej pytań i uwag do niniejszego projektu 

uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 

14 głosów ”za”; 0 głosów ”przeciw” ; 0 głosów ”wstrzymujących się” 

Wykaz imiennych głosowań nad projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu 7m porządku obrad: podjęcie uchwały w 

sprawie uchylenia Uchwały Nr V/42/2024 Rady Gminy Czarna Dąbrówka z dnia 23 września 

2024 r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu wg druku nr. 58; 

Pan Marcin Marszałkowski Skarbnik Gminy udzielił wyjaśnień do uchwały. 

Radni Rady Gminy Czarna Dąbrówka nie mieli więcej pytań i uwag do niniejszego projektu 

uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 

 



14 głosów ”za”; 0 głosów ”przeciw” ; 0 głosów ”wstrzymujących się” 

Wykaz imiennych głosowań nad projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu 7n porządku obrad: podjęcie uchwały 

w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego wg druku nr 59. 

Pan Marcin Marszałkowski Skarbnik Gminy udzielił wyjaśnień do uchwały. 

Radni Rady Gminy Czarna Dąbrówka nie mieli więcej pytań i uwag do niniejszego projektu 

uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 

14 głosów ”za”; 0 głosów ”przeciw” ; 0 głosów ”wstrzymujących się” 

Wykaz imiennych głosowań nad projektem uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wobec wyczerpania się punktu  7 przeszedł do realizacji kolejnego 

punktu z porządku obrad. 

8. SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI PRZEWODNICZĄCEGO RADY  

W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja ta stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy wobec wyczerpania się punktu  8 przeszedł do realizacji kolejnego 

punktu z porządku obrad. 

 

9. SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI WÓJTA W OKRESIE 

MIĘDZYSESYJNYM. 

 Wójt Gminy przedstawił blok informacyjny dotyczący działań podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym i stanowi ono załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy wobec wyczerpania się punktu  9 przeszedł do realizacji kolejnego 

punktu z porządku obrad. 

10. ZAPYTANIA RADNYCH, WOLNE WNIOSKI  

W punkcie tym radni zgłaszali swoje wnioski dotyczące spraw bieżących do wykonania. 

RADNA BEATA WOŹNIAK 

1. Złożyła wniosek o spowodowanie stworzenie bezpiecznego przejścia dzieci do szkoły, 

tzn. chodnika, traktu pieszo-jezdnego z oświetleniem, dodatkowym przejściem dla pieszych, 

zatoczek spowalniających przed przejściem dla pieszych oraz przebudowę skrzyżowania drogi 



wojewódzkiej nr 211 z droga powiatową nr 1334G na skrzyżowanie bezpieczne. Bezpieczne 

przejście dotyczy drogi wojewódzkiej nr 211 od strony Sierakowic (pierwsze zabudowania) do 

strony skrzyżowania z drogą powiatową nr 1334G. ( projekt przebudowy drogi był już 

przygotowany warto go odszukać i uaktualnić) 

2. Złożyła wniosek o przeznaczenie środków budżetowy na 2025 rok w celu przygotowania 

terenu pod nowe pochówki na cmentarz komunalny. 

RADNY JAKUB GRALAK 

1. Złożył zapytanie dotyczące tematu podatków- ile i w jakiej kwocie podatków zostało 

umorzonych w 2024 roku? 

2. Złożył wniosek o poprawę drogi gminnej na stadion, która po ostatniej inwestycji na 

blokach przy ulicy Słupskiej została zniszczona przez ciężki sprzęt transportujący kostkę brukową 

z okolic Orlika. 

3. Złożył wniosek w imieniu mieszkańców bloku za szkołą przy ulicy Słupskiej o poprawę 

parkingu przy jednym z bloków. W związku z inwestycją na tym osiedlu wykonawca zdaniem 

mieszkańców zasypał jedną ze studzienek oraz przygotowany wcześniej przez mieszkańców 

parking z kamyczków. Prośba o jak najszybsze załatwienie sprawy. 

RADNA ALEKSANDRA WILMA 

1. Złożyła wniosek o zabezpieczenie środków z budżetu gminy na rok 2025 na przebudowę, 

remont drogi wojewódzkiej nr 212 oraz 210 przebiegających przez miejscowość Unichowo. 

RADNY MARCIN HERON 

1. Złożył wniosek o przychylność dotyczącą realizacji przebudowy, remontu drogi 

wojewódzkiej w miejscowości Unichowo 

2. Złożył wniosek o pilną interwencję dotyczącą internetu światłowód-prośba  

o kontrolowanie tej sprawy 

3. Złożył wniosek dotyczący aktualnie prowadzonej modernizacji przepompowni ścieków:  

w miejscowości Nożynko poprawić przepust drogowy ( za cienka rura odprowadzająca wodę z 

ulicy)dot. zalewania posesji w miejscowości Nożynko. 

4. Złożył wniosek dotyczący przywiezienie tłucznia na drogę gminną ( droga w kierunku 

P.Gorzelak)-miejscowość Nożynko. 

11. ZAPYTANIA SOŁTYSÓW I ZAPROSZONYCH GOŚCI 

W punkcie tym sołtysi nie zgłosili swoich wniosków dotyczące spraw bieżących do 

wykonania wobec czego Przewodniczący Rady Gminy wobec wyczerpania się punktu 11 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 

 



12. ODPOWIEDZI WÓJTA NA ZAPYTANIA I WOLNE WNIOSKI. 

Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na część złożonych wolnych wniosków i zapytań z poprzedniej 

sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy wobec wyczerpania się punktu 12 przeszedł do realizacji kolejnego 

punktu z porządku obrad. 

 

13. ZAKOŃCZENIE OBRAD SESJI. 

Przewodniczący Rady Gminy w związku z wyczerpaniem porządku obrad zamknął posiedzenie             

VII Sesji Rady Gminy Czarna Dąbrówka o godzinie 17:20 

 

 

Protokolant                Przewodniczący Rady Gminy 

 

Aldona Drywa                                                                             Tomasz Naderza                    


